
JEGYZŐKÖNYV

Készült: Békés Város Önkormányzat Képviselő-testületének Ügyrendi, Laká.sügyi és
Közrendvédelmi Bizottsága 2021. szeptember 28. napján tartott nyilvános üléséről.

Az ülés helye: Békési Polgármesteri Hivatal kistanácskozó terme
Békés, Petőfi u. 2. sz. I. emelet

Jelen vannak: A mellékelt jelenléti ív szerint

Balo2 Zoltán bizottsági elnök: Köszöntötte a bizottság ülésén megjelenteket. Megátlapította,
hogy a bizottság határozatképes. mivel 7 főből 6 fő jelen van, így a nyilvános ülést megnyitotta.

Táry: Napirendi pont elfogadása és jegyzőkönyv hitelesítő megválasztása

Balo2 Zoltán bizottsági elnök: Szavazásra bocsátotta a meghívóban szereplő napirendi
pontokat azzal, hogy a bizottság üléséről készített jegyzőkönyvet az elnök mellett Kovács
Gusztáv bizottsági tag írj a alá hitelesítőként.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévó’ bizottsági tagok s:áma: őfő

- Megállapította, hogy a bizottság 6 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

.

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Ugyrendi, Lakásüj’yi és Közrendvédelmi Bizottsája

29/2021. (IX. 28.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testületének Ügyrendi, Lakásügyi és Közrendvédelmi
Bizottsága a 202 1 . szeptember 28. napján tartott ülésének napirendjét az alábbiak szerint
fogadta el:

NAPIRENDI PONTOK:

Nyilvános ülés:

1 . Az önkormányzati lakások és helyiségek bérletéről, valamint elidegenítésükre
vonatkozó szabályokról szóló 12/2020. (VI. 29.) önkormányzati rendelet módosítása
Előkészítette. Nánási Zsolt osztályvezető

dr. Tanai Judit jogász

2BeszámQl. t félévi:
te1jíféséről, és ákőányzaf2O2]vi költségvetéséről szóló 3/202 1 . (II 2
önkormányzati rendelet módosítása
Előkészítette: Kovács Szilvia osztályvezető

dr. Tanai Judit jogász

3. Igazgatási szünet elrendelése
Előkészítette: dr. Tanai Judit jogász



4. Bejelentések

Zárt ülés:

1 . Tájékoztató a két ülés között megüresedett és bérbe adott önkormányzati lakásokról
Eló’készítette: Nánási Zsolt osztályvezető

Tóthné Varga Dóra ügyintéző

2. Lakáscélú karnatmentes kölcsön kérelem elbírálása
Előkészítette: Nánási Zsolt osztályvezető

Tóthné Varga Dóra ügyintézö

A bizottság jegyzőkönyv hitelesítőnek Kovács Gusztáv bizottsági tagot választotta meg.

Napirend tárya: Az önkormányzati lakások és helyiségek bérletéről, valamint
elidegenítésükre vonatkozó szabályokról szóló 12/2020. (VI. 29.)
önkormányzati rendelet módosítása

Írásos előterjesztés csatolva ajegyzó’könyvhöz az Mötv. 52. (1,) bekezdésJ) pontja alapján.

Ba1o Zoltán bizottsági elnök: Ismertette az előterjesztésben foglaltakat, amelyet az anyag
készítője nem kívánt kiegészíteni. Kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így
szavazásra bocsátotta azt a javaslatot. amely szerint a bizottság az előterjesztést megtárgyalta,
azt tárgyalásra alkalmasnak találta, és a rendelet-tervezet elfogadását javasolja a képviselő-
testületnek.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévó’ bizottsági tagok száma. őfő

- Megállapította, hogy a bizottság 6 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Ugyrendi, Lakásügyi és Közrendvédelmi Bizottsáj’a

30/2021. IX. 28.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testületének Ügyrendi, Lakásügyi és
Közrendvédelmi Bizottsága megtárgyalta a ‚ ‚Az önkormányzati lakások és helyiségek
bérletéró’l, valamint elidegenítésükre vonatkozó szabályokról szóló 12’2O2O. (VI. 29.)
önkormányzati rendelet módosítása “ tárgyú előterjesztést, azt tárgyalásra alkalmasnak
találta, és a rendelet-tervezet elfogadását javasolja a képviselő-testületnek.
Határidő: intézkedésre azonnal
Felelős: Balog Zoltán bizottsági elnök

Napirend tárya: Beszámoló Békés Város Önkormányzata 2021 . évi költségvetésének I.
félévi teljesítéséről, és az önkormányzat 202 1 . évi költségvetéséről szóló
3/2021 . (II. 25.) önkormányzati rendelet módosítása

Írásos előterjesztés csatolva ajegyzőkönyvhöz az Mötv. 52. (1) bekezdésJ) pontja alapján.
Balo2 Zoltán bizottsági elnök: Ismertette az előterjesztésben foglaltakat, amelyet az anyag
készítője nem kívánt kiegészíteni. Kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így



szavazásra bocsátotta azt a javaslatot, amely szerint a bizottság az előterjesztést megtárgyalta,
azt tárgyalásra alkalmasnak találta, és a határozati javaslat, valamint a rendelet-tervezet
elfogadását j avasolja a képviselő-testületnek.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévó’ bizottsági tagok száma. Őfó

- Megállapította, hogy a bizottság 5 igen szavazattal, 1 tartózkodással az alábbi
határozatot hozta:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Ugrendi, Lakásüjyi és Közrendvédelmi Bizottsága

31/2021. IX. 28.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testületének Ügyrendi, Lakásügyi és
Közrendvédelmi Bizottsága megtárgyalta a „ Beszámoló Békés Város Onkorniányzata
2021. évi költségvetésének I. félévi teljesítéséró’l, és az önkormányzat 2021. évi
költségvetéséró’l szóló 3/2021. (II. 25.) önkormányzati rendelet módosítása “ tárgyú
előterjesztést, azt tárgyalásra alkalmasnak találta, és a határozati javaslat, valamint a
rendelet-tervezet elfogadásátj avasolj a a képviselő-testületnek.

. Határidő : intézkedésre azonnal
Felelős: Balog Zoltán bizottsági elnök

Napirend tárya: Igazgatási szünet elrendelése

Írásos előterjesztés csatolva ajegyzőkönyvhöz az MÖÍV. 52. (1) bekezdésJ) pontja alapján.

BaIo Zoltán bizottsági elnök: Ismertette az előterjesztésben foglaltakat, amelyet az anyag
készítője nem kívánt kiegészíteni. Kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így
szavazásra bocsátotta azt a javaslatot, amely szerint a bizottság az előterjesztést megtárgyalta,
azt tárgyalásra alkalmasnak találta, és a határozati javaslat elfogadását javasolja a képviselő-
testületnek.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévó’ bizottsági tagok száma: 6fő.

- Megállapította, hogy a bizottság 6 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Ugyrendi, Lakásügyi és Közrendvédelmi Bizottsága

32/2021. (IX 28.) számú határozata:

--Lakasugyi-- es-
Közrddelmi Bizottsága megtárgyalta az „Igazgatási szinet elrendelése “ tárgyú
előterjesztést, azt tárgyalásra alkalmasnak találta, és a határozati javaslat elfogadását
javasolja a képviselő-testületnek.

Határidő: intézkedésre azonnal
Felelős: Balog Zoltán bizottsági elnök



Napirend tárya: Bejelentések

Mucsi András bizottsági tag: Egy visszatérő problémáról kell beszélnie: a zárt ülésről való
információk kiszivárogtatásáról van szó. Volt több olyan napirendi pont és döntés, amely
kapcsán a döntésben érintett ügyfelek jelezték, hogy nem értenek egyet a döntés tartalmával.
Némelyik ügyfél még azt is elmondta, hogy van informátoruk, forrásuk a bizottságon belül,
illetve az ülésen részt vevők között. A zárt ülésen elhangzottak hivatali titoknak minősülnek,
ha ezt valaki megsérti, akkor az ellen eljárást kell indítani. Adott esetben még rendőrségi
nyomozást is lehet indítani, hogy ki milyen információt szivárogtatott ki, aminek különböző
következményei lehetnek.

Kérte, hogy ne hozzák egymást kellemetlen helyzetbe. A zárt ülés azért zárt, mert ott olyan
dolgokat vitatnak meg, amelyek nem publikusak. Van, aki elmondja, hogy a zárt ülésen ki mit
mondott, és hogyan szavazott, illetve azt mondja, hogy az ügyfélnek, hogy „én melletted
voltam, de xy nem.” Az ilyen személy megsérti a hivatali titkot. Erről már korábban is
beszéltek, de most egy ügy kapcsán sajnos ismét aktuális lett ez a kérdés.

Mindenkit megkeresnek választók, akiket lobbistának tekintenek, de kérte, hogy figyeljen oda
arra, hogy a zárt ülésen elhangzottakat ne adják tovább. Az ügyfelek megkeresik a képviselőket,
hogy segítsenek nekik bizonyos ügyekben, aztán majd számon kérik rajtuk, hogy segítettek-e
vagy sem. Nem megoldás úgy védekezni, hogy elmondják, ki hogy szavazott, illetve mit
mondott.

Tárnok Lászlóné jegyző: Kérdése Mucsi András bizottsági taghoz: hivatali dolgozóról beszél
vagy bizottsági tagról? Hiszen, ha hivatali dolgozóról van szó, akkor ajegyzői hatáskörben neki
kell eljámia az ügyben.

Mucsi András bizottsági tag: Nem feltételezi azt, hogy bármelyik hivatali dolgozó kiad zárt
ülésen elhangzott információkat, hiszen a jelenlévők többsége sok éve dolgozik a
közigazgatásban és tisztában vannak a hivatali titoktartással. Nem akar senkit gyanúsítani, de
konkrét lakásügy kapcsán történt az általa fent említett eset. Az ügyfél még hencegett is az
állítólagos jó kapcsolatával.

Rácz Attila bizottsági tag: Senki nem vethet semmit a másik szemére, hiszen a bizottság a
döntéseiben általában egységes szokott lenni. Elfogadták mindig azt az előterjesztést és előzetes
munkát, amit az érintettek elvégeztek, és úgy gondolták, hogy azért terjesztették a bizottság elé
döntésre, mert kellően elő készítették az anyagot. Nem emlékszik arra, hogy bárki másként
szavazott volna, és így mondhatná bármelyik ügyfélnek, hogy „én támogattalak, de a többiek
viszont nem.” Emlékezete szerint a bizottsági ülésen tárgyalt lakásügyek többségében
egyhangúlag szavaztak. Emiatt nem tudja, kinek címezte a hozzászólását Mucsi András
bizottsági tag. Egyetértjegyző asszonnyal, hogy meg kellene nevezni, hogy az, aki információt
adott ki, hivatali dolgozó, képviselő vagy külsős bizottsági tag-e.

—Mi1r1 András fdóón
Kálmán Tibor polgármestert, és ott elmondta, hogy neki van „embere” vagy „lobbistája” a
bizottságban és hivatkozott az ülésen elhangzott információkra.

Rácz Attila bizottsági tag: Kérdése Mucsi András bizottsági taghoz: az az információ helyt álló
volt, amire az ügyfél hivatkozott? Az valóban elhangzott a bizottság ülésén?



Mucsi András bizottsági tag: Nem szeretne részletesebben belemenni ebbe az iigybe, de
továbbra is kéri, hogy senki ne adjon ki információt a zárt ülésen történtekről.

Rácz Attila bizottsági tag: Nem biztos, hogy valós a történet az ügyfél részéről, mivel ő nem
emlékszik arra, hogy az elmúlt 1 évben lett volna olyan eset, amikor nem egységesen szavazott
volna a bizottság a lakásügyek tekintetében.

1’Iucsi András bizottsági tag: Vannak kellemetlen döntések, amikor nemet kell mondani, és ha
egységesen nemet mondanak, akkor nem ildomos kiadni az információkat.

Balo2 Zoltán bizottsági elnök: Egyéb napirendi pont, bejelentés nem lévén a bizottság
nyilvános ülését befejezettnek nyilvánította és zárt ülést rendelt cl, amelyről külön
jegyzőkönyv készült. Kérte, hogy csak azok maradjanak az ülésteremben, akiknek arra a
jogszabály lehetőséget biztosít.

K.m.f.

Balo’g Zoltán Kovács Gusztáv
biz. elnök jkv. hitelesítő


